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TASUTA

Meeldivate kohtumiste paik

Sõlmiti koalitsioonilepe
UUED 
VOLIKOGU LIIKMED
Jõhvi volikogus on 21 kohta, 
vast valitud volikogusse pää-
sesid valimisnimekirjadest 
järgmised inimesed (sulgu-
des on saadud häälte arv).

Valimisliit Ühiselt Jõhvi 
eest – 7 kohta
Vallo Reimaa (336)
Sergei Andrejev (100)
Ingrid Spitz (81)
Aleksandr Romanovitš (76)
Kaia Kaldvee (75)
Paul Paas (65)
Sirli Tammiste (64)

Keskerakond – 5 kohta
Aleksei Naumkin (204)
Andrei Ojamäe (180)
Jevgeni Fedorenko (106)
Ilona Kaldre (69)
Roman Graf (57)

Valimisliit 
Jõhvikad – 4 kohta
Nikolai Ossipenko (287)
Irina Šulgina (108)
Dmitri Smirnov (80)
Evelyn Danilov (59)

Reformierakond – 3 kohta
Maris Toomel (261)
Messurme Pissareva (86)
Tea Allikmäe (80)

EKRE – 2 kohta
Arvo Aller (180) 
Riho Breivel (64)

Valimistel enim hääli saanud 
valimisliidu Ühiselt Jõhvi Eest 
liider Vallo Reimaa ütles, et kolm 
koalitsiooni liiget pidasid sisulist 
arutelu selle üle, mismoodi Jõhvit 
edasi arendada. „Võtsime aluseks 
kolme valimisnimekirja program
mid ning leidsime sealt ühisosa, 
millega edasi töötada. Meie koh
tumised olid väga töised ja konst
ruktiivsed,“ sõnas Reimaa. Sisulist 
tööd koalitsioonilepingu tekstiga 
tehti väiksemas ringis, kuid seda 
arutati ka oma valimisnimekirja 
liikmetega.

„On inimesi, kellele meie sisu
line töö oli arusaamatu: et miks 
istutakse tunde ümber laua ja aru
tatakse, selle asemel et kohti jagada 
ja kohe valitsema hakata?“ kirjel
das Reimaa. „Kohtade jagamine ja 
endale kasuliku väljakauplemine 
on võimu teostamine, sellel ei ole 
juhtimisega midagi pistmist. Need 
on kaks täiesti erinevat asja.“

„Plaan oli kõigepealt asjad 
sisuliselt kokku leppida ja alles 
siis hakata struktuuri muutmisega 
tegelema,“ ütles Reimaa. Ta rõhu
tas, et oluline on arvestada kõikide 
osalistega ja arutelude käigus mitte 
tülli minna.

EKRE esinumber Arvo Aller 
ütles, et EKRE osalemine koalit
sioonis annab partneritele kindluse, 
et koalitsioon neli aastat püsib.

Seda, et läbirääkimised olid 
väga sisulised ja töised, kinnitab 
ka Reformierakonna esinumber 
Maris Toomel. „Leppisime kokku, 
mida soovime Jõhvis teha järgneva 
nelja aasta jooksul, aga rääkisime 
ka pikemast perspektiivist. Kuna 

hekseldasime kõik teemad väga 
põhjalikult läbi, sündis minu arva
tes väga hea dokument.“

Toomeli sõnul vaieldi kõige 
enam selle üle, mida teha lasteaia 
söögirahaga. Variante oli mitu, 
alustades sellest, et vallavalitsus 
tasub lasteaia toiduraha, ja lõpe
tades sellega, et midagi ei muutu. 
„Otsustasime, et järgmise nelja 
aasta jooksul jääb lastevanemate 
jaoks toiduraha samaks. Kompro
misslahendus oli, et hinnatõusu, 
mis ilmselgelt selle aja jook
sul toidurahaga toimub, katab 
vallavalitsus.“
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VÄLJAVÕTE KOALITSIOONILEPINGUST
• Soodustame ja toetame terviklike elamupiirkondade planeeringuid, et luua 

tingimused sobivaks elukeskkonnaks.
• Kaasame Jõhvi arendamisse oma ala parimad spetsialistid.
• Koostame Jõhvi haridusvaldkonna tervikliku arengukava.
• Teeme Jõhvi kalmistu korda, korrastame ja täiendame matmispaikade registrit.
• Jätkame loomade kalmistu arendamist.
• Taasalustame liitumisläbirääkimisi Toila vallaga.
• Töötame välja motivatsioonipaketi, mis meelitaks teistest linnadest Jõhvi tagasi 

tulema tegusaid noori, kes on enesearenguks mujale siirdunud.
• Tõstame kooliteed alustava Jõhvis elava lapse toetuse (ranitsatoetuse) 

150 euroni.
• Tagame igale Jõhvi vallas elavale lapsele vähemalt ühe tasuta huviringi.
• Jätkame uue raamatukogu projekti elluviimisega. 
• Rajame Jõhvi uue ja kaasaegse turu.

Ljudmila Zagorulko: 
õpilastega on alati huvitav
Hinde õpetaja tööle panevad iga päev õpilased ja see 
ei sõltu aunimedest, mida oled varem saanud, ütleb 
õpetajate päeval aasta aineõpetaja tiitli pälvinud vene 
põhikooli vene keele ja kirjanduse õpetaja Ljudmila 
Zagorulko.

Ta tõdeb, et riikliku tunnustuse saamine tähendab 
tema jaoks palju. „Mind valdab väga suur tänutunne 
ja loomulikult soov saadud tiitlit õigustada. See tiivustab 
mind ja paneb otsima uut ja huvitavat.“

Üheks huvitavaks tegevuseks on õpilastele kirjanduslike 
ekskursioonide korraldamine, et tutvustada luuletaja 
Igor Severjaniniga seotud paiku Toilas. Et anda õpilastele 
võimalus end proovile panna, koolitab Zagorulko 
asjahuvilisi giidideks, kes tunnevad Toila Oru parki, selle 
vaatamisväärsusi, teavad jutustada lugusid ja legende.

Küsimusele, mis on õpetaja töö õnnestumise saladus, 
vastab 53aastase õpetajastaažiga Zagorulko: „Minu 
jaoks on see eelkõige armastus õpilaste ja kirjanduse 
vastu. Töötamine lastega pakub mulle rõõmu. Oluline 
on ka see, et töötan minu meelest maailma parimas 
koolis, kus on loominguline keskkond ja palju andekaid 
õpetajaid. Olen tänulik oma kolleegidele, kellega 
mõtleme sarnaselt, kes on minusse uskunud, mind 
toetanud ja innustanud. Sellel on kulla hind.“

Õpetaja tõdeb, et aeg ja õpilased muutuvad: 
kunagi tuldi kirjanduse tundi kitarriga ning õpilased 
vaimustusid luuletamisest, nüüd on nende jaoks oluline 
telefon ja infot otsitakse sealt. „Ma ei ütle, et see on halb 
ja teine hea. Lihtsalt kõik muutub ja on teistsugune 
ning õpetajana pean ajaga kaasas käima. Praeguseks 
väljakutseks on mulle virtuaalsete kirjanduslike 
ekskursioonide koostamine.“

ERIKA PRAVE

Ljudmila Zagorulko soovib vene põhikooli rajada 
Igor Severjanini muuseumi. Foto: erakogu

Koalitsioonilepingule anti pidulikult 
allkirja Maris Toomel, Vallo Reimaa 

ja Arvo Aller. Foto: Erika Prave

Jõhvi volikogus kuuluvad koalitsiooni valimisliit 
Ühiselt Jõhvi Eest, Reformierakond ja EKRE.

Valimised on läbi ja hääled loetud, ent ametlikult 
ei ole valimistulemusi terves riigis kinnitatud. 
Neid ei saa välja kuulutada enne, kui kõik 
valimiskaebused on lahendatud. Riigikohus 
teeb oma otsuse ilmselt novembri algul.

VALITSEMINE
• Vallavalitsuse koosseis: vallavanem ja kaks abivallavanemat. 
• Vallavanema koht: Reformierakond; 
• abivallavanem (majandus, arendus) – EKRE; 
• abivallavanem (kultuur, sotsiaalvaldkond, sport) – valimisliit Ühiselt Jõhvi Eest
• Volikogu esimees ja aseesimees: valimisliit Ühiselt Jõhvi Eest
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Lepingu järgi on ehitajal staadioni rajamiseks aega 30 kuud ja selle valmimis
tähtaeg on 2022. aasta suvi.

„Võib jääda mulje, et staadion ja hariduslinnaku ala on juba valmis, aga 
see ei ole nii,“ ütles vallavalitsuse arhitekt Natalia Abel. „Staadion ei ole 
ainult tartaan – see on ka muru, mis vajab juurdumiseks aega, tribüün, nõl
vad, valgustus, piirded, kõnniteed ja palju muud, mis moodustavad terviku. 
Osa elementide tarneaeg on koroonapandeemia tõttu pikaks läinud. Valla 
kui tellija eesmärk on saada kvaliteetselt ehitatud ja täiesti valmis objekt, 
et seda oleks võimalik ohutult kasutada,“ selgitas ta.

Uuel kergejõustikustaadionil on 400meetrine jooksuring, hüppe ja 
heitealade sektorid,  ehtsa muruga väljak ning tribüün.

Kergejõustikustaadion on osa suurest projektist, mille raames ehitatakse 
ka kunstikoolist gümnaasiumini kulgev promenaad ning selle äärde mängu
väljakud, väliõppealad, võimlemislinnak ja muud vaba aja veetmise paigad.

Natalia Abel muretseb, et juba praegu loobitakse staadioni jooksurajale 
kive ja muud prahti. „Seda ei tohiks teha, sest see kahjustab jooksuradasid,“ 
paneb ta jõhvilastele südamele.

JT

Vene kool saab 
jahutussüsteemi
Vene põhikooli paigaldatakse jahutussüsteem, 
mis tagab päiksepoolsetes klassides normaalse 
temperatuuri.

„Ventilatsioonikambrisse paigaldatakse 
jahutus moodul, mis hoiab ära klasside ülekuu-
menemise kevadpäikesega,“ ütles vallavalitsuse 
arhitekt Natalia Abel.

Kavakohaselt peavad seadmed olema paigal-
datud kevadeks. Et tööd on mahukad, saab neid 
teha vaid koolivaheajal, mil maja on tühi.

Vene kooli staadionipoolsed klassid on alati 
muutunud kevadpäikesega väga palavaks. Jahutus 
peaks nüüd seda probleemi leevendama.

Vene põhikooli õppekorpuse jahutussüsteemi 
projekteerimis- ja ehitustööd teevad ühiselt Kirde 
Ehitus OÜ, OÜ Alsifor ja Vent System Project OÜ. 
Projekti maksumus on 82 967,22 eurot.

JT

Vene kooli 
katkine fassaad 
korrastatakse
Tugev tuul lõi vene põhikooli fassaadil krohvialuse 
sarrusvõrgu ühest kohast lahti. Viga parandatakse 
detsembri keskpaigaks.

„Hoone fassaad tehakse korda,“ ütles valla-
valitsuse arhitekt Natalia Abel. Tema sõnul maksab 
parandustööde eest 4680 eurot kindlustusfirma, 
vallavalitsus peab tasuma omavastutussumma 
300 eurot.

„Oleme fassaadi korrastamiseks sõlminud 
lepingu firmadega, kes rajavad hoonele uue varu-
väljapääsu. Kuna see jääb piirkonda, kus on praegu 
fassaadikahjustus, siis pidasime mõistlikuks need 
tööd ühendada,“ põhjendas Abel.

Seda, miks fassaadil sarrusvõrk lahti pääses, täie 
kindlusega öelda ei saa. Abel pakkus, et seal võis 
olla tehnoloogiline viga, mis avaldus tugeva tuu-
lega. Ta nentis, et vene kooli fassaadiga on varemgi 
probleeme olnud – näiteks on linnud katuseservast 
fassaadi vahele pugenud ja sinna pesad teinud. 

Varuväljapääs
Varuväljapääs rajatakse hoone sellesse ossa, kus 
tegutseb huvikeskus. Tööd on keerulised ja neid 
tehakse siis, kui see õppetööd kõige vähem segab, 
ütles Abel. 

Narva mnt 16 õppehoone huvikeskuse osa 
varuväljapääsu rajamise projekteerimis- ja ehitus-
töid teevad ühiselt Kirde Ehitus OÜ ja OÜ Alsifor. 
Tööd lähevad maksma 91 188 eurot ja peavad val-
mis olema 15. detsembriks.
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Narva maantee 
remont lõpeb 
novembris
Narva maanteel, mis oli oktoobri lõpus kaks näda-
lat liiklusele suletud, on nüüd uus asfaltkate peal 
ja tee on avatud.

„Tööde lõpetamist novembris soosis ilm,“ ütles 
vallavalitsuse majandusspetsialist Aivo Tamm.

Narva maantee veidi üle 1,3 kilomeetri pikkuse 
teelõigu remont algas suvel. Töö käigus vahetati 
välja asfaltkate, ehitati sademeveekanalisatsioon, 
mida varem ei olnud, ja rajati tänavavalgustus. 
Lisaks ühel pool sõiduteed olevale kõnniteele ehi-
tatakse see ligemale kilomeetri ulatuses ka teisele 
poole teed kuni Edgari poeni.

Kogu töö läks maksma 1,32 miljonit eurot. 
Vallavalitsus sõlmis hanke võitnud Viamer Gru-
piga märtsi alguses lepingu, mille kohaselt oli 
projekteerimiseks ette nähtud kolm ja ehituseks 
seitse kuud.

See oli teine osa Narva maantee renoveerimise 
projektist, mis sai alguse juba 2020. aastal. Esimese 
etapi käigus remonditi 1,1 miljoni euro eest Kesk-
väljaku ja Konsumi poe vaheline tänavaosa. 

Narva maantee rekonstrueerimiseks, sh kerg-
liikluse terviklikuks lahendamiseks, esitati toetuse-
taotlused majandus- ja kommunikatsiooniminis-
teeriumile. Taotlused rahuldati kahe miljoni euro 
ulatuses, vald panustas 702 700 eurot.
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Staadionile pääseb 
tuleval kevadel

STAADIONI 
VALMIMISE AJALUGU
Vajadus kergejõustikustaadioni järele on 
Jõhvis olnud väga pikka aega – juba saja 
aasta tagused ajalehed kirjutasid, et Jõhvis 
on puudu staadionist.

Mõte sellest, et uus staadion rajatakse 
endise koolistaadioni asemele prome-
naadi ja kergliiklustee ehituse ühe etapina, 
hakkas küpsema enam kui kümme aastat 
tagasi. Ideed hakati ellu viima 2017. aastal.

Septembris 2017 oli ideekonkurss korralda-
tud ning arhitektuuribürooga Luhse ja Tuhal 
sõlmiti leping tööprojekti (arhitektuurne ja 
teedeehituslik osa, haljastus, maastikuarhi-
tektuur jm) koostamiseks. Jõhvi haridus- ja 
spordilinnaku avaliku ruumi ning prome-
naadi pikenduse projekteerimise hind koos 
käibemaksuga oli 94 500 eurot.

Märtsis 2018 oli tööprojekt üle antud ning 
tellitud tehnovõrkude ümbertõstmise pro-
jekt, mis hõlmas gaasimagistraali, reovee-
kollektori, alajaama ning teiste trasside 
ümbertõstmist ja -ehitamist. Projekteeris 
OÜ Keskkonnaprojekt, lepingu maksumus 
koos käibemaksuga oli 65 760 eurot.

Veebruaris 2019 väljastati ehitusluba.

Pärast rahvusvahelise hanke korraldamist 
sõlmiti AS-iga TREV-2 Grupp töövõtule-
ping hariduslinnaku multifunktsionaalse 
etenduste- ja spordiväljaku rajamise ning 
kesklinna promenaadi pikendamise II etapi 
ehitustöödeks, mille maksumus koos käi-
bemaksuga on 3 472 358,40 eurot.

Foto: Kalle Pärt

Gümnaasiumi kõrval valmivale kergejõustikustaadionile pääseb 
sportima järgmisel kevadel, mil väljak on loodetavasti täiesti valmis.

„Kõik tööd ja tehnilised kontrollid on prome
naadil tehtud, aga see on ainult ehituslik pool. 
Sisuga täidavad selle inimesed ning edasine 
sõltub jõhvilastest endist ja promenaadi äärde 
jäävatest asutustest,“ ütles vallavalitsuse arhitekt 
Natalia Abel. Ta tõmbas paralleeli muusikaväl
jakuga, millega harjumine võttis samuti aega, 
ent mis nüüdseks on kokkusaamise ja ürituste 
korraldamise paigana oma kindla koha leidnud.

Kunstikoolil on vaba voli sisustada näituseala 
ning skulptuuride ja kunsti väljakväligalerii. 
Spordikoolile annavad mitmekesiseid võima
lusi selle juurde rajatud platsid. Põnevad detailid 
on joogiveepostid, kust saab näiteks võistluse 
käigus vett võtta. 

Loodud on võimalused suuremate ürituste 
korraldamiseks, aga on ka väliõppealad, põhi
kooli ja gümnaasiumi piirkonda jäävad tennis
elauad, ronimispüramiid, jalgrattaparkla, skate
park ning välitrenažööridega võimlemisväljak.

„Minu meelest on sellel promenaadil väga 
hästi õnnestunud altvalgustusega pingid, mis 
loovad hubasust,“ kirjeldas Abel oma muljeid. 
Mitmeid elemente on võimalik liigutada, näi
teks suuri kaste saab vajaduse korral kasutada 
liikluse tõkestamiseks. Kastide sisse on edaspidi 
kavas seada lillekompositsioonid või istutada 
dekoratiivsed puud. „Võimalusi on tõesti palju,“ 
kiitis Abel.

Promenaadi servas on taskud autode lühi
ajaliseks parkimiseks. „See ei ole mingil juhul 
ööpäevaringne parkla. Siia saab auto panna näi
teks lapsevanem, kes tuleb lapsele spordi halli 
vastu,“ ütles Abel. Tema sõnul on nii sõidukite 
raskusele kui ka sõidukiirusele kavas kehtes
tada piirangud. Suurtel ja rasketel masinatel 
promenaadi juurde asja ei ole.

Hariduslinnaku promenaad rajati arhi
tektuuribüroo Luhse & Tuhal projekti „Hari
dusmaastik“ järgi, mis oli Eesti Vabariigi 100. 
aastapäeva programmi „Hea avalik ruum“ raa
mes toimunud arhitektuurivõistluse võidutöö. 
Ehitustööd tegi ettevõte TREV2.

„Haridusmaastik“ hõlmab Hariduse ja Kaare 
tänava ning Puru tee vahelist maaala. Hariduse 
tänav on muudetud avaraks avalikuks ruumiks, 
mis annab piirkonnale uut tunnetust. Promenaad 
on ühendatud Puru tee kergliiklusteega.

Luhse & Tuhali käekirja kannavad Jõhvis 
veel kontserdimaja, Pillerkaari lasteaed, kohtu
maja, Kersti Võlu koolituskeskus ja kesklinna 
promenaad.

Jõhvi hariduslinnaku multifunktsionaalse 
etenduste ja spordiväljaku rajamise ning kesk
linna promenaadi pikendamise teise etapi ehi
tustöid rahastas Euroopa Liit riigi tugiteenuste 
keskuse kaudu.
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Hariduslinnaku promenaad 
on valmis
Mikrorajooni ilmet muutev haridus-
linnaku promenaad on valmis ja võeti 
oktoobri lõpus ametlikult vastu.

Foto: Kalle Pärt
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„Tuleb tunnistada, et vahepealse paari aas
taga, mil ma olen sotsiaalteenistusest eemal 
olnud, on siin palju muutunud – paraku mitte 
paremuse poole. Esialgu viin end asjaoludega 
kurssi,“ ütles Tammiste. Ta nentis, et tööpõld 
on väga suur. Seetõttu on ametisse võetud ka 
kaks uut spetsialisti: laste heaolu spetsialist 
ning eakate ja puuetega inimeste spetsialist. 
Üks eakate ja puudega inimeste spetsialisti 
ametikoht on veel täitmata.

Laste ja perede probleemidega tegelevad 
sotsiaalteenistuses kokku kolm ametnikku: 
kaks laste heaolu spetsialisti ning peresotsiaal
töötaja. Tööst neil puudus ei ole – lastega seo
tud küsimusi on palju ja need on keerulised. 
„Väga palju puutume kokku olukordadega, 
kus vanemad manipuleerivad lastega. Lapsi 
kasutatakse selleks, et üksteisele haiget teha, 
näiteks ei lubata lapsel teise vanemaga koh
tuda,“ rääkis Tammiste. Sealjuures on tema 
sõnul üldjuhul tegemist tavaliste peredega, 
kus ei ole sõltuvusprobleeme või vaesust.

„Kümme ja rohkem aastat tagasi tegele
sime lastega, keda nende sõltuvushäiretega 
vanemad olid hooletusse jätnud. Nüüd selli
seid muresid vähe,“ märkis Tammiste. 

EAKATE JA PUUETEGA INIMESTE 
SPETSIALIST 
Eakate ja puuetega inimeste spetsialisti ameti
koht on olnud kaua täitmata. „Selle valdkonna 
abivajajad on jäänud piisava tähelepanuta. 
Püüame selle vajakajäämise nüüd täita,“ sõnas 
Tammiste. 

Selleks, et sotsiaalteenistus saaks abi pak
kuda, on tähtis saada hätta sattunud inimeste 
kohta õigel ajal infot. Tuge võidakse pakkuda 
mitmel moel, kas või aidates arsti juurde 
minna. Vallavalitsusest saab tellida näiteks 
sotsiaaltransporti, mis on eaka jaoks tasuta 
(sealhulgas üks sõit arsti juurde Tallinna või 
Tartusse). 

„Soovime, et eakad saaksid võimalikult 
kaua ise oma kodus hakkama. Selleks pakume 
koduabiteenust: toidu kojutoomist paar
kolm korda nädalas või abi osutamist arvete 
maksmisel,“ tõi Tammiste näiteks. Praegu on 
valla valitsuses koduabiteenuse osutamiseks 
4,5 töökohta, ent peagi lisandub veel neli.

„Endiselt toetame eakaid ravimite, prillide 
ja küttepuude ostmisel. Aitame katta ka eri
nevaid tervisliku seisundi muutusega seotud 
väljaminekuid, näiteks juhul, kui on vaja osta 
ratastool. Kõik toetused on muidugi juhtu
mipõhised,“ ütles Tammiste. Tema sõnul on 
volikogu novembrikuu istungil kavas võtta 
arutusele toetussummade tõstmine, sest ka 
elukallidus on tõusnud.

Hooldekodusse minek tuleb kõne alla 
siis, kui ise enam kodus hakkama ei saa. Vald 
suunab eakaid kas Jõhvi või teistesse hool
dekodusse, sõltuvalt tervislikust olukorrast.

Tammiste julgustas hätta jäänud inimesi 
sotsiaalteenistuse poole pöörduma ja abivõi
malusi uurima, samuti kutsus ta kõiki inimesi 
üles abivajajaid märkama.

Erika Prave

Riisalo sõnul ei ole IdaVirumaa kohalikud 
omavalitsused alates 2015. aastast osalenud 
üheski Euroopa Sotsiaalfondi taotlusvoorus, 
et arendada kohalikke sotsiaalteenuseid. 
„Seetõttu on suur rõõm näha, et sel aastal 
esitasid kõik IdaVirumaa omavalitsused aren
guprogrammi järel taotlused erinevateks tege
vusteks, mis aitavad inimestel iseseis vamalt 
hakkama saada ja vähendavad lähedaste koor
must,“ ütles Riisalo.

„Oluline on, et eakas või erivajadusega ini
mene saaks elada pikka aega iseseisvat elu kas 
pere keskel või kogukonnas talle selleks mõel
dud spetsiaalsete teenuste toel. IdaVirumaal 
on puudega inimeste osakaal suur ja kasvab 
kõikides vanuserühmades. Seetõttu on tähtis, 
et omavalitsustes pakutaks hoolekandeabi 
võrdväärse kvaliteedi ja kättesaadavusega 

ning sotsiaalvaldkonna töötajad jõuaksid iga 
üksiku abivajajani,“ lisas Riisalo.

Jõhvi esitatud projekt toetab inimese ise
seisvat toimetulekut igapäevaelus ja hõlmab 
dementsete päevakeskuse loomist. Toetuse 
abil on omavalitsustel võimalik palgata ka 
lisatööjõudu ja katta teenuste arendamisega 
seotud kulusid.

Eelmisel kevadel algatas sotsiaalministee
rium omavalitsuste jaoks arenguprogrammi, 
et tuua IdaVirumaale uusi oskusi ja teadmisi 
sotsiaalteenustest, mis lähtuvad inimese tege
likust abivajadusest. Programmi tulemusena 
said kõik kaheksa IdaVirumaa omavalitsust 
üle 2,6 miljoni euro toetust, et parandada 
kohalikke eripärasid arvestades sotsiaalvald
konna teenuste kättesaadavust täisealistele 
erivajadusega inimestele.
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Sügisel haaravad paljud innukalt reha järele 
ja asuvad maha langenud puulehti kokku rii-
suma. Paikades, kus lehed meid tegelikult ei 
sega, tasub need jätta looduse loomulikku 
aineringlusse. 

Mis oleks, kui jätaksime koduaias, haljasaladel 
ja parkides lehed riisumata? Eluslooduse loomulik 
aineringe on täiuslik süsteem, millest tasub ees
kuju võtta! Metsas langenud lehti ei riisuta, need 
lagunevad kohapeal ja rikastavad mulda toitaine
tega. Midagi ei lähe kaotsi ega jää üle. Ka aias või 
pargis jõuavad lehtede lagunedes toitained tagasi 
mulda, sealt aga uuesti juurte kaudu taimedesse. 
Lagunevad lehed on nii murule, puudele kui ka 
põõsastele loomulikuks väetiseks.

 Lagunemisprotsessi kiirendamiseks purus
tavad paljud aiapidajad lehti muruniidukiga, et 
kevadeks neist maapinnale palju alles ei jääks. 
Seda ei tasu tingimata teha eelkõige seetõttu, et 
nii võivad viga saada ka paljud lehekihis toimetavad 
elusolendid. Lehtede all talvituvad näiteks siilid, 
selgrootud ja teiste seas paljud aiale kasulikud 
putukad, kes söövad aiakahjureid. Niisiis tasub 
ka elurikkuse toetamiseks vähemasti mõnedes 
paikades jätta lehed riisumata. Aeglasemalt lagu
nevaid tammelehti sobib kasutada näiteks põõsaste 
all multšina, talvel kaitsevad langenud lehed ka 
puujuuri külma eest.

 Veel soovitame lehti aiast riisumata jätta 
sinu enda aja ja energia kokkuhoidmiseks, aga 
ka keskkonna säästmise vaatevinklist. Lehtede 
inimjõul riisumine ja lehepuhuri abil koristamine, 
kilekottidesse panemine ja vedu komposteerimis
väljakutele on energiakulukad tegevused, mis ei 
olegi alati otstarbekad.

Millal siiski tasub lehed kokku riisuda?
Ohutuse huvides on mõistlik kõnniteedelt lehed 
kokku korjata ja läheduses sobilikus kohas kom
postida. Kuna kütusega töötavad lehepuhurid 
saastavad õhku ja teevad häirivat müra, soovi
tame nende asemel eelistada reha või luuda. 
Lehtede koduaias põletamine pole aga hea mõte, 
sest madalal temperatuuril põledes tekivad ter
visele kahjulikud lenduvad mürgised ühendid. 
Pigem tasub lehtede põletamise asemel eelistada 
kompostimist.

 Juhul kui koduaias on võõrliikidest nälkjaid 
nagu hispaania teetigusid või mustpeanälkjaid, 
soovitame aiast siiski lehed kokku korjata. Ka 
hobukastanikeerukoidega nakatunud kastani või 
saaresurmaga saarepuu lehti on mõistlik puude alt 
koristada ja kompostida, et järgmisel kevadel oleks 
nakkusohtlikke tegelasi vähem. Võõrnälkjatega 
lehti ei tohiks koduaiast mujale viia – komposti 
need aias ja kaeva hunnik enne talvekülmasid läbi, 
et teomunad ei saaks sügaval hunnikus kevadel 
arenema hakata. Kui kahjulikele võõrliikidele 
võimalikke talvitumispaikasid vähendada, siis 
on järgmisel kevadel palju vähem isendeid, keda 
kokku korjata.

 Metsa alla ega mujale loodusesse ei tohi kokku 
riisutud lehehunnikuid viia seetõttu, et nii reisivad 
kaasa teiste seas võõrliikide seemned ning kahju
rid. Metsaalustest aiaprügi hunnikutest ongi juba 
laiali kandunud mujalt sissetunginud ehk inva
siivseid võõrliike nagu kanada kuldvitsa, verevat 
lemmmaltsa, pargitatraid ja hispaania teetigusid. 
Lehehunnikuid liigutamata seda ohtu ei teki.

 Üldjuhul soovitame aga lehtede koristamisse 
suhtuda laisalt – tee seda nii palju kui vajalik ja nii 
vähe kui võimalik. 

Helen Kivisild
keskkonnaameti 

keskkonnateadlikkuse spetsialist

Minister tunnustas Jõhvit 
sotsiaalteenuste arendamise eest

Hooldekeskusesse aadressil 
Kaare 3 on kavas koondada 
erinevad sotsiaalteenused, 
sealhulgas päevahoiuteenus 
mäluhäiretega inimestele. Vallavalitsus sai 
selleks 400 000 eurot Euroopa Sotsiaalfondist.
Mäluhäiretega inimesed vajavad järelevalvet ja 
juhendamist turvalises keskkonnas neile sobival ajal. 
Päevahoiuteenus on ennetava iseloomuga ja aitab 
vältida vajadust osutada kulukamaid teenuseid, 
näiteks hooldamist hoolekandeasutuses. See annab 
eakatele võimaluse elada võimalikult kaua kodus ja 
vähendab lähedaste hoolduskoormust, lastes neil 
minna tööle.
Päevakeskuses välja arendatavate nõustamis- ja 
tugigrupiteenustega saab inimestele pakkuda 
emotsionaalset tuge, praktilisi nõuandeid ja teadmisi 
selle kohta, kuidas tulla toime igapäevaelus tekkivate 
keeruliste situatsioonidega.
Senisele viiele koduabiteenust pakkuvale töötajale 
lisaks võetakse ametisse veel neli. Tugiisiku ja isikliku 
abistaja teenus lõimitakse, et üks ja sama töötaja 
saaks olla kliendile nii tugiisikuks kui ka isiklikuks 
abistajaks.
Projekt kestab kaks aastat, alates septembrist 
2021 kuni 31. augustini 2023.
Mäluhäiretega inimestele mõeldud keskus 
valmib plaanide kohaselt järgmise aasta juulis.

Sotsiaalkaitseminister Signe Riisalo tunnustas Jõhvi vallavalitsust aukirjaga 
suuremahulise projekti eest, mille eesmärk on rajada mäluhäiretega inimestele 
päevakeskus, et nende  hooldajatel oleks võimalus tööl käia. 

Sirli Tammiste tõdes, et pärast paariaastast pausi 
tuleb tal nii mõnigi asi sotsiaalteenistuses uuesti 
üles ehitada. Erika Prave foto

Septembri algusest saati juhib vallavalitsuse sotsiaalteenistust 
pärast kaheaastast pausi taas Sirli Tammiste. Alljärgnevas loos 
räägib ta, millises seisus on Jõhvi sotsiaaltöö.

Sirli Tammiste: 
toetame abivajajaid

Jõhvi osales kaheaastases projektis „Puuetega ini
meste eluaseme füüsiline kohandamine“, mille käi
gus tehti 28 inimese kodudes muudatusi, mis aitab 
neil paremini iseseisvalt hakkama saada.

„Toetuse eesmärk oli tagada puudega inime
sele tema kodus paremad tingimused,“ ütles valla
valitsuse sotsiaalvaldkonna projekti ja arenduss
petsialist Tamara Luigas. Erivajadusega inimeste 
eluruume kohandati puudest tulenevate vajaduste 

järgi, et parandada iseseisvat toimetulekut ja 
vähendada hoolduskoormust. 

„Kõik kodud olid erinevad ja nii oli ka abi
vajadus erinev. Mõnes kohas oli vaja ukseavasid 
laiendada, et neist pääseks läbi ka ratastooliga, 
mõnes kohas aga kööki ümber ehitada, et puu
dega inimesel oleks võimalik ise toitu valmistada. 
Mitmel juhul tuli kohandada vannituba ja tualetti,“ 
loetles Luigas. 

Ta tõdes, et abivajajaid on rohkem, kui lõp
penud projekt abistada võimaldas. „Loodame, et 
riik jätkab sarnase toetuse andmist, ja kindlasti 
tuleb mõelda, kuidas ka edaspidi inimesi aidata 
saaks,“ ütles ta.

Erivajadustega inimeste kodude ümber
tegemiseks sai raha küsida Euroopa Liidu 
ühte kuuluvusfondist.
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Kohandati puuetega inimeste eluasemeid

Puulehti ei tarvitse 
kõikjalt koristada
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Kuidas raamatukogul läheb? 
Pole viga. Ruumide kitsikus ja tagasihoidlik 
materiaalne pool on meie praegune reaal
sus, ent töötajad on vaimult valmis aktiivselt 
tegutsema. Ja tegutsevadki. Meil toimuvad 
erinevad üritused ja kohtumised, töötoad 
ja lugemishommikud. Avaramate ruumide 
korral saaksime neid teha veel põnevamalt 
ja suurejoonelisemalt. Osa kulusid katame 
projektirahaga, osa vallaeelarvest. Töötajad 
on raamatukogule pühendunud. Enamik 
on aastaid ametis olnud. Aastatega tekivad 
loomulikult teatud rutiin ja omad tavad, aga 
usun, et kõik töötajad on valmis mõtlema 
kastist välja.

Jõhvi on keskraamatukogu – see tähendab, 
et teil on kohustused ka maakonna teiste 
raamatukogude ees.
Jõhvi raamatukogu ülesanne on maakonna 
raamatukogusid metoodilises mõttes nõus
tada. Korraldame raamatukogude töötajaile 
koolitusi, pakume vajadusel toetust, suhtleme. 
Plaanin käia kõikides maakonna rahvaraama
tukogudes ja loomulikult kutsuda neid kokku 
keskraamatukogusse, kindlasti veel sel aastal.

Raha uute raamatute ostmiseks jätkub?
Raamatute ostmiseks tuleb põhifinantseering 
riigilt. Meie komplekteerime teavikuid kahes 
keeles, mistõttu saame riigilt raha väikese lisa
koefitsiendiga. Uusi raamatuid ostame ikka, 
ent samas pole raha kunagi nii palju, et saaks 
tellida kõike, ka väiksemate lugejasegmentide 
jaoks. Oma piirangud paneb ka ruumikitsikus.

Meie maaalused hoidlad paraku ei vasta 
21. sajandi tingimustele, nii et tegelikult on 

meil vaja võimalikult kiiresti lahendada ruumi 
ja hoidlate küsimus.

Uue raamatukogu ehitusest juba jutud 
ju käivad.
Jutud küll. Uus raamatukogu oli mitme 

valimisnimekirja lubaduste hulgas. Ma olen 
loomult optimist ja loodan, et järgmiste koha
like valimiste ajal vähemalt ehitus juba käib.

Nojah, aga skeptikud võivad öelda: 
milleks meile raamatukogu, kõik on ju 
internetis olemas?
Sellist retoorilist küsimust on ennegi püsti
tatud. Tõepoolest, digimaailm mängib meie 
elus aina suuremat rolli. On ju räägitud sellest, 
et ajakirjandus kolib internetti ja raamatud 
niisamuti, aga tegelikkus on teine. Nii raama
tud kui muud teavikud on endiselt ka paberil. 

Vaadates raamatukogu külastatavust, tuleb 
tõdeda, et inimestel on raamatukogu ikkagi 
vaja – on see siis teavikute laenutamine või 
lugemissaalis ajakirjanduse uurimine. Ülla
tavalt palju on neid, kellel on vaja abi easja
ajamises. Inimesed julgevad raamatukokku 
nõu küsima tulla. Korraldame oktoobri lõpus 
koostöös kutsehariduskeskusega koolituse, 
kus aitame soovijatel nutitelefoniga ja arvu
tiga enam sõbraks saada.

Millised on teie lähiajaplaanid 
raamatukoguga?
Üks oluline osa on olemasoleva dokumen
tatsiooni korrastamine. Tahaksin juba jaa
nuarist hakata tegutsema konkreetse aasta
plaani järgi. Lisaks kohtumistele kirjanikega 
ja muudele sellistele üritustele loodame 
inimestele pakkuda isesuguseid koolitusi, et 
oleks võimalikult palju teenuseid erinevatele 
huvigruppidele. Raamatukogu peab teavi
kute laenutamise kõrval muutuma kogukonna 
jaoks kultuuri ja elukestva õppe keskuseks.

ERIKA PRAVE

Aasta kooli finaalis on 
kaks Jõhvi kooli
Tänavu pääsesid konkursi „Aasta kool 2021“ finaali ehk kümne 
parema hulka ka Jõhvi vene põhikool ja gümnaasium.

Aasta kooli konkursil tuleb esitada kaheminutiline kooli tutvustav 
video, mille tänavune teema oli hakkamasaamine distants õppe ajal.

Vene põhikool saatis video, kus lapsed tutvustavad oma kooli. 
Gümnaasium esitas videoblogi, kus üks õpilane uurib teistelt, kuidas 
kool distantsõppe ajal toime tuli. Lisaks videole tuli esitada ka kooli 
lühitutvustus ja koolielu tutvustavad fotod.

Koole hindab žürii ja 22. oktoobrini said kõik soovijad anda pari-
matele oma toetushääle. Kes aasta kooli tiitli seekord saab, selgub 
novembri alguses. Võitjaks tulnud koolist tehakse „Terevisiooni“ 
otsesaade.

Tänavu valitakse aasta kooli juba neljandat korda. Konkursi ees-
märk on tunnustada koole, kus õppimine on inspireeriv ja innovaati-
line ning kus valitsevad hoolivad suhted. Sel aastal sooviti eriti esile 
tõsta neid koole, kus keerulisele aastale vaatamata on kvaliteetse 
õppe tagamise kõrval leitud viise koolipere ühtsustunde säilitamiseks 
ning igaühe heaolu ja toimetuleku toetamiseks.

Konkurss annab võimaluse tuua esile Eesti koolide positiivseid 
omadusi: õppimist toetavat õpikeskkonda, suurepäraseid õpetajaid, 
aktiivseid õpilasi, avatud ja sooja suhtluskeskkonda ning kõike muud, 
mida koolipere ise oluliseks peab. 
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Küsijad ja vastajad. Fotod: kuvatõmmis videost

Gümnaasiumi videoblogis uurib 10. klassi õpilane 
Marius-Daniel Vähk, kuidas kool distantsõppel toimis. 
Fotol ka õpetaja Ulvi Vilumets.

Õpilased küsitlesid 
poliitikuid
Gümnaasiumi õpilasesindus korraldas koostöös ajalehega Põhja-
rannik enne valimisi keskraamatukogus valimisdebati, mida oli 
võimalik jälgida Youtube’i kaudu otseülekandes.

Kohalike omavalitsuste valimistel said oma eelistuse öelda juba 
16aastased. Et õpilased oskaksid teha kaalutletud valikut, korraldas 
õpilasesindus koostöös ajalehega Põhjarannik Jõhvi volikogusse 
kandideerijatega valimisdebati.

Ettevalmistustöö oli põhjalik, alustades valimisnimekirjade esi-
numbritele kutsete saatmisest ja lõpetades kandideerijate küsitle-
misega. Debati lõpetuseks korraldati kohapeal ka välkvalimised, kus 
publik sai hääletada oma eelistatud debateerija poolt. Et selle kõigega 
toime tulla, nägi vaeva paarkümmend korraldusmeeskonna liiget.

Valimisdebatt peeti maha keskraamatukogus ja seda sai vaadata 
Youtube’i otseülekandes, mis lisas kogu üritusele parajat vürtsi.

Debati üks korraldaja, abiturient Rita Razvarova ütles, et sai ainu-
laadse kogemuse. „Oli väga huvitav jälgida, kuidas poliitikud püüdsid 
leida noortega ühist keelt. Loodan, et sellised üritused toimuvad ka 
tulevikus, et noortel oleks rohkem motivatsiooni oma valla elust 
osa võtta,“ sõnas ta.
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Vene põhikooli videos kirjeldavad lapsed enda 
kooli tervikuna. Kuvatõmmised koole tutvustavatest videotest.

Tehnoloogiakool 
kood/Jõhvi 
alustas
Tehnoloogiakooli kood/Jõhvi õppetöö 
peaks kavakohaselt järgmise aasta augustist 
toimuma Jõhvi endises telefonimajas, 
kuni selle renoveerimiseni tegutsetakse 
215 õpilasega Sillamäel.

Tehnoloogiakooli avamisel osalenud president Kersti 
Kaljulaid tunnustas algatust: „kood/Jõhvi asutajad 
nägid probleemi, puudust – ja lihtsalt võtsid kätte ja 
lahendasid ära. Vägev! See ongi puhas 21. sajandi mõt
lemine. Just siin, IdaVirumaal, on järgmise mitme
kümne aasta võimsaim arengupotentsiaal ja tegusad 
inimesed saavad kohalikke väljakutseid lahendama 
hakata juba täna.“

 ITsektori tööpuudus on senini probleem, millele 
on vaja lahendust. Seega võtame järgmisest aastast 
vastu 400 õpilast ning alustame vastuvõtuprotses
siga juba 2022. aasta jaanuaris,“ ütles kooli juht Karin 
Künnapas.

 Kood/Jõhvi on uudne praktilist täiendusharidust 
pakkuv kool täiskasvanutele, mis aitab vähendada 
üha kasvavat puudust tarkvaraarendajate järele. Kool 
asub IdaVirumaal, et mitmekesistada siinset hari
dusmaastikku ning pakkuda kohalikele inimestele 
ja regioonile tervikuna uusi arenguvõimalusi. Kooli 
asutajad on Taavet Hinrikus, Marek Kiisa, MariLiis 
Kitter, Maarja Pehk, Merlin Seeman, Rainer Sternfeld, 
Ede Tamkivi ja Martin Villig.

Kooli pürgis õppima üle 3000 inimese, vastu võeti 
215.

ANTERO KEVIN LEEDU
Kood/Jõhvi kommunikatsioonijuht

Üks kood/Jõhvi asutajatest, ettevõtja Sten Tamkivi põhjendas Vikerraadio 
intervjuus Toomas Sildamile, miks tehti kool just Jõhvi:

„Esiteks tundus see kõigile osalistele äge. 

Teiseks, kus Eesti piirkonnas – kui mõtleme laiemalt – on inimestel küsimus, 
mida tulevikus teha? Mis saab nende senistest töökohtadest põlevkivi- või 
energiatööstuses? Seal (Ida-Virumaal – toim.) on potentsiaali ja ressurssi. On 
noored inimesed, kes lähevad muidu minema, ja keskealised, kes mõtlevad, 
mis edasi teha. Esimese 200 õpilase seas on kolmandik kohalikud.

Kolmandaks, kooli formaat on teistmoodi – inimesed tulevad kokku, elavad 
ühiselamutes. Seal ei ole õpetajaid, vaid nad tuginevad üksteisele ja arvuti-
tarkvarale, mille kaudu õppida ja koostööd teha. Mõnikord on selliste asjade 
tegemiseks hea tulla oma tavakeskkonnast välja. Kui […] tulla õppima Stock-
holmist või Riiast, siis on hea, et sa ei ole Tallinna kesklinnas kõigi sealsete 
ahvatlustega, vaid Jõhvis. Siis tõenäoliselt fokuseerid sellele, mida teha tahad. 
Pluss seal on sobiv infrastruktuur ja hooned ja kõik olemas.“

(Katkend Vikerraadio 8. oktoobri saatest „Toomas Sildami intervjuu“)

Eskiis: endine telefonimaja, 
nüüdne tehnoloogiakooli 

hoone peaks järgmise 
aasta augustis 
välja nägema 

selline.

Septembri algusest on keskraamatukogu direktoriks Eve Kottise, kes on varem töötanud Ahtme raamatukogus, 
olnud personalijuht mitmes tootmisettevõttes ning juhtinud Ida-Virumaa kutsehariduskeskuse õppeosakonda.

Raamatukogu juht: 
töötajad on väga pühendunud

Mida raamatukogu direktor loeb?
Mul on elus olnud erinevaid kirjanduse 
eelistamise etappe – olen nautinud 
klassikalisi teoseid ja kriminulle, kuid 
ajaloohuvi on minuga olnud alates 
kooliajast. Foto: Erika Prave
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Oktoobri algul tunnustati spordi
koolis tublisid treenereid ja edukaid 
noorsportlasi.

„Meie juures harjutab 300 last ja käib 
järjepidev sisuline töö,“ ütles spordikooli 
direktor Urmas Treier. Treenida saavad 
nii need, kes tahavad end niisama liigu
tada, kui ka need, kes peavad tähtsaks 
tulemusi. Treier peab väga tähtsaks, et 

Jõhvis tegutseb spordikool, mis annab 
lastele ja noortele võimaluse tegeleda 
oma lemmikalaga.

„Tunnustusüritusest soovime teha 
hea traditsiooni,“ lisas Treier. Tema sõnul 
oleks sobiv võtta treenerite ja sportlaste 
tegevus pidulikumas õhkkonnas kokku 
kahel korral aastas: kalendriaasta lõpu
poole ja kooliaasta lõpus.

Jõhvi keskraamatukogu teenindusjuht 
Tiia Linnard korraldab luuleränna
kuid, mis on toimunud nii Kotka kui 
ka Selisoo matkarajal, nii Toila pargis 
kui ka Sakal mere ääres, aga samuti 
Tammiku aherainemägedes. 

„Minuga koos on kõik need retked 
teinud kaasa luuletaja Jürgen Rooste, 
kellest paremat esinejat ja eesti luule 
tundjat ma ei tea,“ märkis Linnard. 

Luulerännakutel on osalenud 
Jõhvi põhikooli, Jõhvi gümnaasiumi 
ja KohtlaJärve gümnaasiumi õpi
lased, kaks retke on toimunud ka 
täiskasvanutele.

Rännakutel loevad Rooste kõrval 
luuletusi ka õpilased. „See ongi see 
kõige ägedam asi nendel luuleränna
kutel,“ tõdes Linnard. „Noored loevad 
ette telefonist, loevad raamatust, aga 
loevad ka peast – väga uhkeid värsse. 
Loevad eesti keeles, loevad vene keeles, 
loevad inglise ja saksa keeles ning üks 
vahetusõpilane luges ka jaapani keeles.“

Toimunud on üheksa retke, mis on 
viinud IdaVirumaa eri paikadesse luu
lega rändama kokku ligi 400 inimest, 
enamik neist noored. 

„Üheksa ilma kümnendata ei jää,“ 
kinnitas Linnard. 

Jalgpallik lubi Fööniks juht Sergei 
Ivanov kogus Jõhvi jalgpalliajaloo 
eredamad hetked kokku raamatusse 
„100 aastat normaalset lendu. Jõhvi 
jalgpalliajalugu“.

Autor ise peab teose kõige olulise
maks eesmärgiks teadvustada kohali
kele inimestele, et vutti on siinkandis 
mängitud juba rohkem kui sada aastat. 
Selle aja jooksul on jalgpalliväljakul 
oma kodulinna au kaitsnud mitu põlv
konda tüdrukuid ja poisse. „Oluline on, 
et säiliksid haruldased fotod ja paljude 
veteranmängijate mälestused,“ ütles 
Sergei Ivanov.

„Annan endale aru, et ma ei ole kir
janik, ja mingit kirjanduslikku šedööv
rit ei ole raamatukaante vahelt mõtet 
otsida,“ märkis autor. Selle asemel laseb 
ta oma lugusid rääkida inimestel, kel
lele vutt on olnud elus tähtis.

Plaan jalgpallist kirjutada tekkis 
seoses Jõhvi jalgpalli 100. aastapäe
vaga. „Otsus, et 2020. aasta on õige 
aeg tähistada Jõhvi jalgpalli sajandat 
sünnipäeva, sündis juba 2012. aastal, 
kui minu kätte sattus 1920. aasta foto 
siinsetest jalgpalluritest,“ sõnas Ivanov.

Esialgne mõte oli teha veteran
mängijatega intervjuud ja paluda ühel 
inimesel raamat kokku kirjutada, kuid 
siis mõistis Ivanov, et inimesele, kes ise 
jalgpalliga seotud ei ole, on see väga 

keeruline töö. „Niisiis kirjutasingi ise. 
Kirjutasin suure osa raamatust staadio
nil olles – sain sealt hea loomingulise 
impulsi.“

Raamatus kirjeldatakse põgusalt 
Jõhvi jalgpalliajaloo algust, mil siin 
tegi vägitegusid meeskond Kalju, mille 
ridades triblas ka Jõhvi kunagine lin
napea Voldemar Härma. Seda ajajärku 
illustreerivad pildid pärinevad põlev
kivimuuseumist. Lõviosa raamatust 
räägib aga eelmise sajandi teise poole 
ja tänapäeva jalgpallielust. Lisaks teiste 
jalgpallurite mälestustele pani Ivanov 
kirja omaenda meenutused ajast, mil 
ta poisikesena väljakul palli taga ajas.

Raamatust saab muu hulgas teada, 
et 1960ndatel oli Jõhvi jalgpallimees
konna nimi Jõud ja selle kõige andeka
mat mängijat Ants Kommusaart kutsu
sid oma meeskondadesse nii Peterburi 
kui ka Moskva treenerid. Olgu öeldud, 
et Venemaale jättis Kommussaar mine
mata, sest tema abikaasa ei toetanud 
seda mõtet.

Raamat on vene keeles ja seda trü
kiti 500 eksemplari. Väljaandmiskulud 
kandsid Vlad Naumov ja jalgpalliklubi 
Fööniks. Väljaandjail on soov tõlkida 
trükis ka eesti keelde.

Raamatut saab tell ida autorilt 
eposti aadressil sergei@fcphoenix.ee.

JT

Viiendat korda laulsid ansamblid Hans Hindpere mälestuseks ellu 
kutsutud konkursil. Sedapuhku oli koroona võistlust neli korda edasi 
lükanud.

„See kontsert oli pika vinnaga tõesti. Juba tundus, et saame selle 
korraldada, ja jälle tuli piirang ning edasilükkamine,“ rääkis ürituse 
korraldaja Heli Vähk. Ta tõdes, et kui kõigepealt registreeris end kon
kursile 18 kollektiivi, siis mitmekordse edasilükkamise tõttu kahanes 
osalejate arv lõpuks vaid seitsmele. Mõni kollektiiv jõudis lahku minna, 
mõned ütlesid, et karantiinis oldud ajal ei saanud piisavalt harjutada, 
ja põhjuseid äraütlemiseks oli veelgi.

Kohaletulnud seitse esinejat nautisid aga laulmist väga ja publik 
sai ilusa elamuse. „See oli midagi erakordset. Tundus, et inimestel oli 
suur nälg esineda ja laulda. Seda tehti suure mõnuga ja saalis olijad 
võtsid selle tänutundega vastu,“ sõnas Vähk. 

Et asjaosalised saaksid paremat aimu sellest, miks konkurss kannab 
Hans Hindpere nime, koostasid korraldajad Hindpere elust ülevaate 
ja otsisid ETV arhiivist välja saated, kus maestro ise muusikast rää
kis. „See oli väga liigutav ja inimesed olid sellise info eest tänulikud,“ 
ütles Vähk.

Vaatamata sellele, et osalejaid oli vaid seitse, näitasid kõik kõrget 
muusikalist taset. Teistest enam jäi kõlama naisansambel Mesi, kes 
viis grand prix’ Elvasse.

Mesi sai esikoha ka naisansamblite arvestuses ja oli publiku lem
mik. Samuti oli publiku lemmik Tammiku segaansambel, kes kogus 
Elva naisansambliga sama suure toetuse. „See, et välja tuleb anda kaks 
publikupreemiat, oli üllatus – varasematel kordadel ei ole see tiitel 
jagamisele läinud,“ ütles Vähk.

Hans Hindpere laulude konkurss toimub iga kahe aasta tagant. 
Kõik võistlejad esitavad kaks laulu, millest üks peab olema Hindpere 
looming.

JT

Jõhvi keskraamatukogu luulerännakute projekte toetab 
Eesti Rahvakultuuri Keskus. Foto: erakogu

Luulerännakud

V Hans Hindpere laulude 
konkursi tulemused
NAISANSAMBLID
I koht – naisansambel Mesi (Elva)
II koht – naisansambel Olla Daam (Viljandi)
III koht – naisansambel Šal-lal-laa (Sindi)

ERIPREEMIAD
Tammiku segaansambel (Jõhvi)
emotsionaalse ja muusikalise kooskõla eest
Naisansambel Kodu (Harjumaa)
omapärase muusikalise saatelahenduse eest
Meesansambel Sõstrad (Saaremaa)
humoorika ja artistliku esinemise eest
Illuka naisansambel
kohaliku kultuuripärandi hoidmise eest

PUBLIKU LEMMIKUD
Naisansambel Mesi
Tammiku segaansambel

ÜLDVÕITJA (GRAND PRIX)
Naisansambel Mesi

Jalgpalliajalugu 
sai kaante vahele

Raamatus on Jõhvi jalgpalliajaloost palju põnevaid pilte.

Seekord tänati ja kiideti 
heade tulemuste eest all-
järgnevaid treenereid ja 
noorsportlasi

KERGEJÕUSTIK
Treener Viktor Predbannikov
Õpilased:
Darja Predbannikova 
Savva Novikov
Vjatšeslav Gorbunov 
Anfisa Karyagina 
Anastassia Žitkova
Jekaterina Žitkova 

UJUMINE
Treener Andrei Divissenko
Õpilased:
Violanta Gurjanova 
Pavel Borissov
Deniss Sterlikov

SUUSATAMINE
Treener Avo Sambla
Õpilased:
Andero Virkebau
Mirell Kuningas
Leivo Luha

Tunnustati spordikooli parimaid

Hans Hindpere 
laulude konkurss

Hans Hindpere 
laulude konkurss

Üks kahest publiku lemmikust, Tammiku segaansambel. Foto: erakogu

Hans Hindpere (1928–2012) on 
Jõhvis sündinud ja kasvanud 
helilooja. Ta on kirjutanud 
muusikat sümfooniaorkestrile ja 
sooloinstrumentidele ning loonud 
koorimuusikat ja soololaule, 
sealhulgas lastele.
Jõhvi kontserdimajas on Hans 
Hindpere saal.
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Oktoobris tähistasid sünnipäeva
järgmised väärikas eas jõhvilased:
93
Ekaterina Baranova  15. oktoober
Väino Viilup  21. oktoober
Olga Tõnisson  29. oktoober
92
Mavtucha Nigmatullina  20. oktoober
91
Ats Kottise  10. oktoober
Liliya Ershova  21. oktoober
90
Heino Aas  9. oktoober
Anna Kruteleva  14. oktoober
Raissa Frolova  17. oktoober
Galina Leppik  22. oktoober 
89
Aleksandra Kazanskaya  14. oktoober
Heljo Mägi  22. oktoober
88
Elvira Kasvand  1. oktoober
Ella Kivineem  16. oktoober
Viktor Logvinjuk  27. oktoober
87
Aime Niilits  8. oktoober
86
Raissa Malton  12. oktoober
Arvo Milder  18. oktoober
Kalju Lillemäe  29. oktoober
Jadviga Podljaštšuk  30. oktoober
85
Aimi Kaljurand  1. oktoober
Anastasiya Maksimova  8. oktoober
Valeriy Glukhov  14. oktoober
Arnold Janes  15. oktoober
Nailja Vilu  22. oktoober
Helve Kase  23. oktoober
80
Elle Simso  3. oktoober
Väino Timusk  9. oktoober
Roza Rozanova  10. oktoober
Galina Podshibyakina  14. oktoober
Jaak Kriisk  18. oktoober
Niina Žuravljova  23. oktoober
Elle Kaljumäe  26. oktoober
Galina Malinina  27. oktoober
Karl Kingisepp  30. oktoober
75
Valentin Rõbatšenko  1. oktoober
Maria Juuse  6. oktoober
Rafkat Minzatov  9. oktoober
Aleksander Mikšin  14. oktoober
Leili Saguri  16. oktoober
Valve Kollo  22. oktoober
Vladimir Karetnik  25. oktoober
Vladimir Savtšik  28. oktoober
Sirje Millert  28. oktoober
Valentina Tarassova  30. oktoober
70
Vladimir Ignatiev  4. oktoober
Genrich Avsjukevitš  12. oktoober
Galina Levina  14. oktoober
Galina Tšernõšjova  17. oktoober
Olga Polinovskaya  18. oktoober
Irina Kulikova  18. oktoober
Mari Tuisk  21. oktoober
Gennady Kobelev  22. oktoober
Evgeniya Kalinina  25. oktoober
Gennadi Solovjov  26. oktoober
Nikolai Jeronin  26. oktoober
Vladimir Adamenkov  28. oktoober
Jaak Laur  31. oktoober
70
Ira Potapova  2. september
Tatjana Markitanova  3. september
Alexander Rozhkov  4. september
Vello Nurme  8. september
Liudmila Danilova  8. september
Peeter Pehk  9. september
Arly Meyer  11. september
Aleksandr Rjabušenko  14. september
Evi Tammest  14. september
Mihhail Pestrikov  16. september
Nadežda Pestrikova  17. september
Larisa Krupina  19. september
Alia Sorokina  21. september
Liudmila Kopacheva  21. september
Liudmila Artemchuk  28. september
Ülle Kuusik  29. september
Nina Pavitova  29. september

Elina Vassiljeva
Alina Bogatõrjova
Daniela Rzajeva
Mia Linda Uland

Aria Valge
Danislav Šišelov 

Leo Toivonen
Frederik Metsatalu

Brian Laur
Devin Kohver

Nikita Horyslavets

Septembris registreeriti üheteistkümne 
väikese vallakodaniku sünd:

Need, kes ei soovi JT kaudu õnnitlusi saada, palun andke 
sellest teada telefonidel 336 3750 või 508 9468.

JÕHVI VALLAVALITSUS 
korraldab avaliku konkursi 

KOLME KODUABITÖÖTAJA 
töökoha täitmiseks

Koduabitöötaja töökoha eesmärgiks on Euroopa Sotsiaalfondi poolt rahastatava 
projekti „Tööealiste erivajadusega inimeste ja hoolduskoormusega tööealiste 
inimeste tööhõivet toetavate sotsiaalhoolekandeteenuste väljaarendamine 
Jõhvi vallas – EHISA“ raames osutada Jõhvi valla elanikele koduabiteenust.

Koduabitöötaja töökohad on tähtajalised, kuni 31. augustini 2023.
Tööle asumise aeg: esimesel võimalusel.

Töötaja töö sisuks on koduabiteenuse osutamine isikutele nende toime tuleku 
tagamiseks kodustes tingimustes ja toimetulekuraskuste ennetamiseks, 
kõrvaldamiseks või kergendamiseks.

Tööülesanded:
• koduabiteenust vajavate isikute nõustamine, juhendamine ja turvalisuse 

tagamine;
• toiduainete ja majapidamistarvetega varustamine;
• valmistoidu koju toomine või selle korraldamine;
• abistamine toidu valmistamisel;
• eluruumi korrastamine, k.a kütmisabi, joogivee ja reovee käitlus;
• terviseabi korraldamine;
• abistamine asjaajamisel ja kommunaal- ja/või muude maksete tasumisel;
• hooldustegevuste planeerimine ja tegemine;
• abistamine pesemisel ja hügieeniprotseduuride sooritamisel;
• abistamine elamistoimingutes ja hooldustegevuste läbiviimine;
• abistamine riietumisel, riiete otstarbekuse ja mugavuse hindamine;
• abistamine söömisel, tervislikust toitumisest teavitamine, toidu kõlblikkuse 

ja toiduhügieeni jälgimine, toitumise jälgimine;
• abistamine liikumisel eluruumis (vajadusel abivahendi kasutamisega);
• abi osutamine igapäevatoimingutes, sh isiklikes hügieenitoimingutes kodus 

ja väljaspool kodu;
• isikule vajalike muude teenuste vajadusest teavitamine (õendusabi, 

toetusravi, hooldusravi, ööpäevaringne hooldus);
• muude üles kerkivate küsimuste lahendamine vastavalt koduteenuse 

osutamise korrale.

Nõuded kandidaadile
Sobiv kandidaat oskab eesti keelt vähemalt B1-tasemel kõnes ja kirjas ning on

• võimeline töötama stabiilselt ja kvaliteetselt (sh pingeolukorras) ja kasutama 
aega efektiivselt;

• aus ja kohusetundlik, otsustus- ja vastutusvõimeline, sh vastutab oma 
kohustuste õigeaegse ja täpse täitmise ning kvaliteedi ja tulemuslikkuse 
eest;

• koostööks avatud, väga hea suhtlemisoskusega, heatahtlik, empaatiline 
ja lahendustele orienteeritud, suuteline töötama iseseisvalt ja stabiilselt 
kvaliteetselt, põhjustamata takistusi kaastöötajatele, paindlik tööülesannete 
ja -tingimuste muutumise suhtes.

Kasuks tuleb:
• B-kategooria juhiloa omamine;
• erialane ettevalmistus või omandatud hooldustöötaja kutse;
• eelnev hooldustöö kogemus või töökogemus sotsiaalvaldkonnas;
• arvuti kasutamise oskus.

Omalt poolt pakume:
• huvitavat ja vaheldusrikast tööd;
• ametiauto kasutamist;
• head ja sõbralikku meeskonda;
• koolitust, sh kovisiooni ja supervisiooni võimalusi;
• töötasu 800 eurot (bruto) kuus.

Kandideerimiseks esitada järgmised dokumendid:
1) avaldus; 
2) elulookirjeldus (CV); 
3) väljavõte karistusregistrist; 
4) haridust tõendava dokumendi koopia.

Dokumendid esitada hiljemalt 12. novembril 2021 kella 16.30ks Jõhvi vallavalitsusele 
aadressil Kooli 2, 41595 Jõhvi, või digiallkirjastatult e-posti aadressil johvi@johvi.ee. 
Lisainfo telefonil 5883 9896 või tamara.luigas@johvi.ee.
 
Tööle kandideerimisega annate Jõhvi vallavalitsusele nõusoleku kandideerimisdokumentides 
või muul viisil Teie poolt meile avaldatud isikuandmete töötlemiseks värbamisprotsessis. 
Teie andmeid kasutatakse ainult värbamise eesmärgil, mis hõlmab Teie sobivuse hindamist 
vakantsele ametikohale.

KONTSERDIMAJAS
•P, 7.11 kl 12 perehommik 
pärimusmuusikaga. Marju Varblane
• P, 7.11 kl 17
Vene sarveorkester (Peterburi)
• E, 8.11 kl 11
Kuressaare teatri külalisetendus 
„Naksitrallid“ (Eno Raud)
• N, 25.11 kl 19
Dmitry Metlitsky Orchestra & 
Vienna show Ballet
• L, 27.11 kl 12Lasteetendus 
„Vesidraakoni kingitus“ 
(vene keeles)
• P, 28.11 kl 17
„Great Gatsby“ sõnas ja muusikas.
Sofia Rubina bänd
• R, 3.12 kl 19 
Christa, Agilo ja Michael Dangli 
komöödia „Lumeroos“.
Vana Baskini Teater 
• P, 14.11 kl 12 muusikaväljakul
Jõhvi laste isadepäev

• P, 28.11 kl 12 keskväljakul
esimese advendiküünla süütamine 

KESKRAAMATUKOGUS
•3., 10., 17., 24.11 ja 1.12 kl 16 
GERRI KÄSITÖÖTUBA. 
Teave tel 337 0536, Gerri Orgma.
• 6., 13., 20., 27.11 ja 4.12 kl 12 
REEDA JUTUTUBA LASTELE. 
Teave tel 337 0536, Reet Kaldur. 
• Kuni 27.11 Kairo Kiitsaku 
loodusfotode näitus. 
• 1. detsembril kl 17 
Ain Spitzi fotonäituse 
„Inimese ilu. Looduse võlu“ 
avamine.

NÄITUSED
Linnagaleriis 
•4.11 - 30.11 Kerttu Varik (tekstiil) 
ja Kattri Taklaja  (keraamika) 
näitus "UNE NÄGU" Näituse 
avamine N, 4.11 kl 16.00.

K U LT U U R I K A L E N D E R

Koroonaviiruse laia leviku tõttu ei toimu vallamajas tava-
pärast kodanike vastuvõttu ja teenindame vaid eelneva 
registreerimise alusel. 1. novembrist 31. detsembrini 2021 on 
vallavalitsuse teenistujad kolmapäeviti ja reedeti kaugtööl.
Sotsiaalteenistuse vastuvõtule palume registreeruda järgmistel 
telefonidel: 

sotsiaalteenistuse juht 336 3751 

eakate ja puuetega inimeste spetsialist 336 3773 

sotsiaaltoetuste spetsialistid 336 3769 või 333 1184

Teistes küsimustes palume ühendust võtta administraatoriga 
telefonil 336 3741, kes suunab teid vastava spetsialisti poole.

Täname kõiki vallakodanikke kannatlikkuse ja mõistva suhtumise eest!

Kui kõik läheb plaanipäraselt, saavad Jõhvi julged trikiratturid juba keva
del oma osavust harjutada skatepargi juurde rajataval pumptrack’il. See 
kujutab endast künklikku maastikku imiteerivat ringrada, kus võivad kiirust 
ja meisterlikkust arendada nii asjaarmastajad kui ka tõsisemad treenijad.

Vallavalitsuse arhitekt Natalia Abel kirjeldas, et rada tuleb kohe senise 
skatepargi kõrvale – nii pääsevad huvilised kiiresti ühe atraktsiooni juurest 
teise juurde. Hingetõmbamiseks paigutatakse kahe väljaku vahele pingid. 
Kogu ala valvatakse kaameratega.

Uue atraktsiooni rajamine maksab peaaegu 70 000 eurot ja selle ehitab 
Hevent Ehitus OÜ.

JT

Skate-pargi juurde 
rajatakse pumptrack

Eskiis: selline näeb välja pumptrack.

Üleilmne viiruseolukord on tõstnud fookusesse veebitundide vajalik
kuse. Kunstikooli 3. ja 4. kursuse õpilased osalesidki oktoobrikuus koos 
õpetajate Irja Annuse ja Sigrit TootsSinimäega pilootprojektis „STEAM
veebitunnid „Maastik ja arhitektuur“ kunstikoolidele“. Tunnid viis veebi 
teel läbi projekti autor arhitekt Piret Anier (Lumbricus OÜ ja Nutigeeni 
teaduskool). Kultuuriministeeriumi toetatud projektis osalevad lisaks 
meile ka Viljandi ja Pärnu kunstikool.

Veebitundide eesmärk oli tutvustada looduse ja arhitektuuri seoseid 
ehk inimese teekonda maastikust tulevikuhooneteni. Õpilased valmista
sid makette ja jooniseid erinevatel tulevikuarhitektuuri teemadel, nt linn 
ujuval saarel, maamärk ja konstruktsioon. Oli huvitav kogemus.

MATI RAUTSO
kunstikooli direktor

Veebitund 
tulevikuarhitektuurist

ERM
 Fk 2625:5

Jõhvi Muuseumi Selts 
korraldab 

5. novembril 10 kell 
Toila Spa Hotelli konverentsisaalis 

kindral Aleksander Tõnissonile 
pühendatud konverentsi 

„ALEKSANDER TÕNISSON 
JA KAITSELIIDU TEGEVUS 

IDA-VIRUMAAL“


